Medi

2

The Australian cinema industry began with the 1906 release of *The Story of the Kelly Gang*, which is regarded as being the world's first feature-length film; but both Australian feature film production and the distribution of British-made features declined dramatically after World War I as American studios and distributors monopolised the industry, and by the 1930s around 95% of the feature films screened in Australia were produced in Hollywood. By the late 1950s feature film production in Australia had effectively ceased and there were no all-Australian feature films made in the decade between 1959 and 1969.

Австралийская киноиндустрия берет свое начало с выпуска «Истории банды Келли», который рассматривается как первый в мире полнометражный фильм 1906 года; но австралийское и британское кинопроизводства резко снизили свой темп после Первой Мировой войны, как только американские студии и дистрибьюторы монополизировали эту сферу индустрии. К 1930-м годам около 95% художественных фильмов, отснятых в Австралии, были спродюсированы Голливудом. К концу 1950-х горов производство художественных фильмов фактически прекратилось, не появилось ни одного «всеавстралийского» художественного фильма в промежуток с 1959 по 1969.